



**ELECTRICITY
DEVELOPMENT
CORPORATION**

**RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
REPUBLIC OF CAMEROON**

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT
N° **01** /AONR/EDC/CIPM/2024 DU **20 MARS 2024**

**POUR LA SOUSCRIPTION DES POLICES D'ASSURANCE GLOBALE DOMMAGES
LIÉES À L'EXPLOITATION DES BARRAGES RÉSERVOIRS DE MBAKAOU, MAPÉ,
BAMENDJIN ET DES AMÉNAGEMENTS HYDROÉLECTRIQUES DE LOM PANGAR,
MEMVE'ELE ET LEURS RÉSEAUX ASSOCIÉS**

FINANCEMENT : Budget EDC – Exercices 2024 et 2025

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'exploitation des barrages réservoirs de Mbakaou, Bamendjin, Mapé et des aménagements hydroélectriques de Lom Pangar et Memve'ele, le Directeur Général de Electricity Development Corporation (EDC) lance un Appel d'Offres National Restreint pour la Souscription des polices d'assurance Globale Dommages de ces ouvrages au titre des exercices 2024 et 2025.

Le présent Appel d'Offres fait suite à la sollicitation à manifestation d'intérêt N° 06/ASMI/EDC/DG/SDAG/SM/2023 publiée le 10 août 2023 dans le journal des marchés de l'ARMP.

2. Consistance des prestations

Les prestations à exécuter sont réparties en **trois (03) lots distincts** comme suit :

- Lot N°1 : Souscription d'une police d'assurance Globale Dommages liée à l'exploitation de l'aménagement hydroélectrique de Lom Pangar et ses réseaux associés ;
- Lot N°2 : Souscription d'une police d'assurance Globale Dommages liée à l'exploitation de l'aménagement hydroélectrique de Memve'ele et ses réseaux associés ;
- Lot N°3 : Souscription d'une police d'assurance Globale Dommages liée à l'exploitation des barrages réservoirs de Mbakaou, Bamendjin et Mapé.

La consistance de ces prestations est détaillée dans les Termes de Référence (TDR) du présent DAO.

3. Délais d'exécution

La période de couverture est de **vingt-quatre (24) mois** pour tous les lots, répartis comme suit :

- Tranche ferme au titre de l'exercice 2024 : douze (12) mois à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de démarrage des prestations ;
- Tranche conditionnelle au titre de l'exercice 2025 : douze (12) mois dans les conditions précisées dans le DAO.

4. Coût prévisionnel des prestations

Le coût prévisionnel TTC de l'opération à l'issue des études préalables est :

Lot N°1 : Un milliard quatre cent millions (1 400 000 000) FCFA à raison de sept cent millions (700 000 000) FCFA par tranche ;

Lot N°2 : Deux milliard (2 000 000 000) FCFA à raison d'un milliard (1 000 000 000) FCFA par tranche ;

Lot N°3 : Cent soixante-dix millions (170 000 000) FCFA à raison de quatre-vingt-cinq millions (85 000 000) FCFA par tranche.

5. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est restreinte aux Compagnies d'Assurance de droit camerounais ci-après :

N°	CANDIDATURES	PAYS D'ORIGINE	ADRESSES COMPLÈTES
1	CHANAS ASSURANCE S.A	Cameroun	Rue du DWARF Bonanjo, Douala, Cameroun. B.P. 109. Tél: +237 233 42 14 74 +237 679 803 983 +237 699 302 713 Fax: +237 233 429 960 Email: chanas@chanasassurances.com Web: www.chanasassurances.com
2	SANLAM ASSURANCES	Cameroun	34 Rue Dinde, Bonanjo, Douala, Cameroun. B.P. 12125. Tél: +237 233 50 25 01 Fax: +237 233 42 47 27 Web: www.cm.sanlam.com
3	ATLANTIQUE ASSURANCE	Cameroun	Ancien immeuble SAGA, Bonanjo, Douala, Cameroun. B.P. 2933. Tél: +237 243 89 88 54 Email: contact@atlantiqueassurances.cm Web: www.atlantiqueassurances.cm
4	SAAR ASSURANCES	Cameroun	Yaoundé, Cameroun. B.P. 11834, Tel: +237 222 20 66 48 Fax: +237 222 20 66 50 Web: www.saar-assurances.com
5	ROYAL ONYX INSURANCE	Cameroun	Boulevard de la Liberté, Boulangerie du Grenier/Zepol, Akwa, Douala, Cameroun. B.P. 12230. Tél: +237 233 432 750 +237 243 663 883 Web: www.royalonyx.cm
6	AXA CAMEROUN	Cameroun	Akwa 309, Rue Bebey Eyidi, Douala, Cameroun. B.P. 4068. Tel: 233403159/233423171 233426271/233426772 Fax: 233426453 Email: axa.cameroun@axa.cm

6. Financement

Les prestations objet du présent Appel d'Offres seront financées par le budget de Electricity Development Corporation (EDC), exercices 2024 et 2025, sur les lignes d'imputation budgétaire F050118, F010115, F020115, F030116 et I041401.



**ELECTRICITY
DEVELOPMENT
CORPORATION**

**RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
REPUBLIC OF CAMEROON**

7. Consultation du dossier d'Appel d'Offres

Le dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables de 07h30mn à 15h30mn au Bureau du Courrier de EDC, 4^{ème} étage, Porte 412, Immeuble Hibiscus, Avenue Charles de Gaulle, BP : 15111 Yaoundé, Tél : 222 23 19 30, 222 23 10 89 Fax : 222 23 11 13, E-mail : info@edc.cm dès publication du présent avis.

8. Acquisition du dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu au Bureau du Courrier de EDC, 4^{ème} étage, Porte 412, Immeuble Hibiscus, Avenue Charles de Gaulle BP : 15111 Yaoundé, Tél : 222 23 19 30, 222 23 10 89 Fax : 222 23 11 13, E-mail : info@edc.cm, dès publication du présent avis, sur présentation d'un reçu de versement dans le compte N°335988 ouvert au nom de l'ARMP dans les livres des différentes agences de la Banque Internationale du Cameroun pour l'Epargne et le Crédit (BICEC), d'une somme non remboursable de **cinq cent mille (500 000) FCFA**, représentant les frais d'achat du dossier. La copie dudit reçu sera déposée au lieu de retrait du Dossier d'Appel d'Offres.

9. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont **un (01) original et six (06) copies** marquées comme tels doit être déposée au bureau du courrier de EDC, 4^{ème} étage porte 412, Immeuble hibiscus Yaoundé, Tél : +237 222 23 11 03, fax : +237 222 23 11 13, au plus tard le 23 AVR 2024 à 12 heures, heure locale, et revêtue de la mention suivante :

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT
N° 01 - /AONR/EDC/CIPM/2024 DU 20 MARS 2024
POUR LA SOUSCRIPTION DES POLICES D'ASSURANCE GLOBALE DOMMAGES
LIEES A L'EXPLOITATION DES BARRAGES RESERVOIRS DE MBAKAOU, MAPE,
BAMENDJIN ET DES AMENAGEMENTS HYDROELECTRIQUES DE LOM PANGAR,
MEMVE'LE ET LEURS RESEAUX ASSOCIES
Financement : budget EDC-Exercices 2024 et 2025
« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

10. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission pour chaque lot, établie par un établissement financier de premier ordre agréé par le Ministère chargé des Finances dont la liste figure dans la pièce N°10 du DAO, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

Le montant de ladite caution est fixé comme suit :

- **Lot 1 : Vingt-huit millions (28 000 000) FCFA ;**
- **Lot 2 : Quarante millions (40 000 000) FCFA.**
- **Lot 3 : Trois millions quatre cent mille (3 400 000) FCFA.**

Les autres pièces administratives requises doivent être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles

devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. L'absence de la caution de soumission délivrée par un établissement financier agréé par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres notamment, entraînera le rejet pur et simple de l'offre.

11. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera **en deux temps**.

L'ouverture des plis contenant les pièces administratives et l'offre technique interviendra dans un premier temps, suivie dans un second temps de celle des plis contenant les offres financières des soumissionnaires ayant obtenu la note technique minimale requise.

L'ouverture des plis contenant les pièces administratives et les offres techniques aura lieu le **23 AVR 2024** à 13 heures précises par la Commission Interne de Passation des Marchés de EDC dans la salle de réunion du 5^{ème} étage sise à l'immeuble Hibiscus, avenue Charles de Gaulle. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dument mandatée.

Celle des offres financières aura lieu au terme de l'analyse technique et ne concernera que les soumissionnaires ayant obtenu la note minimale requise.

12. Critères d'évaluation

1. Critères éliminatoires

- Dossier administratif resté incomplet ou non conforme après le délai de 48h accordé par la commission après l'ouverture des plis ;
- Fausses déclarations, production de faux documents ou de documents falsifiés ;
- Absence ou non-conformité de la caution de soumission ;
- Absence d'attestation CIMA ;
- Absence d'agrément MINFI ;
- Note technique inférieure à 75 points sur 100 ;
- Présence d'informations financières dans l'offre technique ;

2. Critères essentiels

Les offres techniques seront évaluées sur cent (100) points selon les critères suivants :

Critères	Notation (Points)
1. Présentation générale de l'offre	2
2. Références générales du soumissionnaire	6
3. Références spécifiques du soumissionnaire dans les risques similaires (techniques et industriels)	11
4. Compréhension de la mission et description détaillée des garanties offertes	14
5. Modalités de mise en jeu des garanties	12
6. Couverture des engagements réglementés	20
7. Couverture de la marge de solvabilité	20

8. Cadence de règlement des sinistres dans la branche similaire au cours des cinq derniers exercices (2018-2019-2020-2021-2022)	10
9. Traité de réassurance en cours de validité	5
Total	100

Les critères et sous-critères essentiels sont détaillés, dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).

13. Méthode de selection

Les Assureurs seront choisis selon la méthode du **mieux disant (qualité-coût)**, conformément aux procédures décrites dans le présent DAO.

14. Nombre maximum de lots

Un soumissionnaire peut soumissionner pour un ou plusieurs lots, mais ne peut être attributaire de plus d'un (01) lot. Au cas où un soumissionnaire serait le mieux disant pour plusieurs lots, le Maître d'Ouvrage lui attribuera le lot suivant sa liste de préférence précisée dans l'offre financière.

15. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant **quatre-vingt-dix (90) jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

16. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au bureau du courrier de EDC, au 4^{ème} étage de l'immeuble hibiscus, BP 15 111 Yaoundé, Tél 22 23 11 03, Fax : 22 23 11 13, mail : info@edc.cm.

Fait à Yaoundé le **20 MARS 2024**

Le Directeur Général *B*



Dr Théodore NSANGOU

Ampliations :

- CA EDC (pour information)
- ARMP (pour publication et archivage)
- DG/EDC (pour information)
- Président CIPM / EDC (pour information)
- Archives-Chrono / EDC



**ELECTRICITY
DEVELOPMENT
CORPORATION**

**RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
REPUBLIC OF CAMEROON**

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER

N° **01** /RNIT/EDC/CIPM/2024 OF **20 MARS 2024**

**FOR THE SUBSCRIPTION OF GLOBAL DAMAGE INSURANCE POLICIES RELATED TO
THE OPERATION OF MBAKAOU, MAPE, BAMENDJIN RESERVOIR DAMS AND
HYDROELECTRIC PLANTS OF LOM PANGAR, MEMVE'ELE AND ASSOCIATED
ELECTRICAL NETWORKS**

FINANCING: EDC Budget – 2024 and 2025 Financial Years

1. Subject of the invitation to tender

Within the framework of operating the, Mbakaou, Mape, Bamendjin reservoir dams and Lom Pangar, Memve'ele hydroelectric facilities, the General Manager of Electricity Development Corporation (EDC) hereby launches a Restricted National Invitation to Tenders for the subscription of Global Damage insurance policies for these structures for the financial years 2024 and 2025.

This invitation to tender is launched following the request for manifestation of interest N°06/ASMI/EDC/DG/SDAG/SM/2023 published on August 10, 2023 in the ARMP markets journal.

2. Nature of services

The services to be performed are divided into **three (03) distinct lots** as follows:

- Lot N° 1 : Subscription of a Global Damage insurance policy related to the operation of the Lom Pangar electrical network associated, Mbakaou, Bamendjin and Mape reservoir dams ;
- Lot N° 2 : Subscription of a Global Damage insurance policy related to the operation of the Memve'ele hydroelectric plant and electrical network associated.
- Lot N° 3 : Subscription of a Global Damage insurance policy related to the operation of Mbakaou, Mape and Bamendjin reservoir dams

The consistency of these services is detailed in the Terms of Reference (ToR) of this Tender File.

3. Execution deadline

The coverage period is **twenty-four (24) months** for all lots, broken down as follows:

- Firm phase for fiscal year 2024: twelve (12) months from the date of notification of the Start-Off Service Order ;
- Conditional phase for fiscal year 2025: twelve (12) months under the conditions specified in the bidding documents.

4. Estimated cost of services

The estimated cost of the operation following preliminary studies stands at:

Lot N°1: One billion forty hundred million (1 400 000 000) CFA Francs, all taxes included for the two phases at seven hundred million (700 000 000) CFA Francs all taxes included per phase;

Lot N°2: Two billion (2 000 000 000) CFA Francs for the two phases at one billion (1 000 000 000) CFA Francs all taxes included per phase;



Lot N°3: One hundred and seventy million (170 000 000) CFA Francs for the two phases at eighty-five million (85 000 000) CFA Francs all taxes included per phase.

5. Participation and origin

Participation in this Call for Tenders is restricted to the following Insurance Companies under Cameroonian law:

N°	CANDIDATURES	PAYS D'ORIGINE	ADRESSES COMPLÈTES
1	CHANAS ASSURANCE S.A	Cameroun	Rue du DWARF Bonanjo, Douala, Cameroun. B.P. 109. Tél: +237 233 42 14 74 +237 679 803 983 +237 699 302 713 Fax: +237 233 429 960 Email: chanas@chanasassurances.com Web: www.chanasassurances.com
2	SANLAM ASSURANCES	Cameroun	34 Rue Dinde, Bonanjo, Douala, Cameroun. B.P. 12125. Tél: +237 233 50 25 01 Fax: +237 233 42 47 27 Web: www.cm.sanlam.com
3	ATLANTIQUE ASSURANCE	Cameroun	Ancien immeuble SAGA, Bonanjo, Douala, Cameroun. B.P. 2933. Tél: +237 243 89 88 54 Email: contact@atlantiqueassurances.cm Web: www.atlantiqueassurances.cm
4	SAAR ASSURANCES	Cameroun	Yaoundé, Cameroun. B.P. 11834, Tel: +237 222 20 66 48 Fax: +237 222 20 66 50 Web: www.saar-assurances.com
5	ROYAL ONYX INSURANCE	Cameroun	Boulevard de la Liberté, Boulangerie du Grenier/Zepol, Akwa, Douala, Cameroun. B.P. 12230. Tél: +237 233 432 750 +237 243 663 883 Web: www.royalonyx.cm
6	AXA CAMEROUN	Cameroun	Akwa 309, Rue Bebey Eyidi, Douala, Cameroun. B.P. 4068. Tel: 233403159/233423171 233426271/233426772 Fax: 233426453 Email: axa.cameroun@axa.cm



6. Financing

The services in this Invitation to Tender shall be financed by the Electricity Development Cameroon (EDC) Budget of the 2024 and 2025 Financial Years, Budget Lines F050118, F010115, F020115, F030116 and I041401.

7. Consultation of tender file

The Tender File may be consulted during working hours between 7:30 am and 3:30pm at EDC Mails Office, 4th Floor, Door 412, Immeuble Hibiscus, Avenue Charles de Gaulle, P.O Box 15 111 Yaoundé, Tel: 222 231 930, 222 231 089 Fax: 222 231 113, Email: info@edc.cm upon publication of the Tender Notice.

8. Acquisition of tender file

The Tender File may be obtained at the EDC Mails Office, 4th Floor, Door 412, Hibiscus Building, Avenue Charles de Gaulle, P.O. Box 15111 Yaoundé, Tel 222 23 19 30, 222 23 10 89. Fax: 22 23 11 13, Email: info@edc.cm, as soon as this notice is published upon payment of a non-refundable sum of **five hundred thousand (500 000) CFA Francs**, payable at CAS-ARMP special account N°335988 opened in different branches of the Banque Internationale du Cameroun pour l'Epargne et le Credit (BICEC).

A copy of the said receipt shall be submitted when withdrawing the Tender File.

9. Submission of bids

Each bid drafted in French or in English in **seven (7) copies, among which, one (1) original and six (6) copies** marked as such, must be deposited at the EDC Mails Office, 4th Floor, Door 412, Hibiscus Building Yaoundé, Tel: 237 222 23 11 03, Fax: 237 222 23 11 13, not later than **23 AVR 2024** at 12.00 noon prompt, local time, with the following mention:

**« RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER
N° 01 /RNIT/EDC/CIPM/2024 OF 20 MARS 2024
FOR THE SUBSCRIPTION OF GLOBAL DAMAGE INSURANCE POLICIES RELATED TO
THE OPERATION OF MBAKAOU, MAPE, BAMENDJIN RESERVOIR DAMS AND
HYDROELECTRIC PLANTS OF LOM PANGAR, MEMVE'ELE AND ASSOCIATED
ELECTRICAL NETWORKS
Financing: EDC Budget; 2024-2025 Financial Years
"To be opened only during the bid-opening session"**

10. Admissibility of bids

Subject to being rejected, each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first rate-bank approved by the Ministry in charge of Finance, featuring on the list in document N° 10 of the Tender File and valid for thirty (30) days beyond the original date of the validity of the bids. The amount of bond shall be fixed at:

- **Lot N° 1: Twenty-eight million (28 000 000) CFAF;**
- **Lot N° 2: Forty million (40 000 000) CFAF;**
- **Lot N° 3: Three million four hundred thousand (3 400 000) CFAF.**

The other required administrative documents must be obligatorily presented in originals or certified true copies certified by the issuing service or a competent administrative authority (Senior Divisional Officer, Divisional Officer...) in accordance with the Special Conditions of the Invitation to Tender. They must not be older than three (3) months preceding the original



date of submission of bids or must not have been established after the signing of the Tender Notice.

Any bid in noncompliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance or the non-respect of model documents of the Tender File will lead to the rejection of the bid.

11. Opening of bids

Bids will be opened in **two phases**.

The opening of administrative documents bids shall take place first, followed by the opening of the financial bids of bidders who have obtained the minimum required technical score.

The opening of bids containing the administrative documents and the technical bids shall take place on 23 AVR 2024 at 1.00 p.m. prompt by the EDC Tenders Board in the meeting room at the 5th Floor situated at Immeuble Hibiscus, Avenue Charles de Gaulle. Only bidders may attend or, be duly represented by a person of their choice.

Only the opening of financial bids shall be done during the technical analysis and will concern only bidders who have obtained the minimum required technical score.

12. Evaluation criteria

1. Eliminary criteria

- Administrative file remained incomplete or non-compliant after the 48-hour period granted by the commission after the opening of the bids;
- False declarations, production of false documents or falsified documents;
- Absence or non-compliance of the bid bond;
- Lack of CIMA certificate;
- Lack of MINFI approval;
- Technical score less than 75 points out of 100;
- Presence of financial information in the technical offer.

2. Essential criteria

The technical bids will be evaluated on one hundred (100) marks according to the following criteria:

Criteria	Score (marks)
1. General presentation of the bid	2
2. General references of the bidder	6
3. Specific references of the bidder in similar risks (technical and industrial)	11
4. Understanding of the mission and detailed description of the guarantees offered	14
5. Modalities to put the guaranties into play	12
6. Coverage of regulated commitments	20
7. Coverage of the solvency margin	20



**ELECTRICITY
DEVELOPMENT
CORPORATION**

**RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
REPUBLIC OF CAMEROON**

8. Disaster payment pace in the similar branch during the last five years (2018-2019-2020-2021-2022)	10
9. Valid reinsurance treaties	5
Total	100

Essential criteria and sub-criteria, are detailed in the Special Tender Regulations (RPAO).

13. Selection method

Insurers shall be chosen following the **best bidder's method** according to procedures specified in the Tender File.

14. Maximum number of lots

A bidder can bid for one or more lots, but cannot be awarded more than one lot. In case a bidder is awarded more than one lot, the Contracting Authority will award the lot following the Bidder's preference list specified in the financial offer.

15. Validity of bids

Bidders shall remain committed to their bid for **ninety (90) days** with effect from their submission deadline.

16. Additional information

Additional information may be obtained during working hours from EDC Mails Office, Hibiscus building, Yaoundé, P.O. Box 15 111, Telephone: 222 23 11 03 / 222 23 19 30, Fax: 222 23 11 13, Email: info@edc.cm

Yaoundé, on..... **20 MARS 2024**

Copies:

- CA EDC (for information)
- PCRB (for publication and filing)
- DG/EDC (for information)
- President CIPM EDC (for information)
- Archives-Chrono / EDC

Le Directeur Général *B*

Dr Theodore NSANGOU